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Szám: K.83-11/2010. 

J E G Y Z İ K Ö N Y V  

Készült:  Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 2010. május 26-án 17 
órakor kezdıdı rendes, nyílt ülésérıl. 

Az ülés helye: Magyarpolány és Kislıd Községek Körjegyzıségének Kislıdi Telephelye  
(8446 Kislıd, Hısök tere 1.) 

Jelen vannak: 

 Somogyi Anna polgármester 

 Adonyi Józsefné képviselı 

 Juhász Ervin képviselı 

 Kissné Krámli Gabriella képviselı 

 Kléri Gyula képviselı 

 Dr. Lóderer Alajos képviselı 

 Marosi Ödön képviselı 

 Széplábi Ferenc képviselı   

 Üregi Éva képviselı 

Tanácskozási joggal jelen van: 

 dr. Szivák Péter körjegyzı 

Igazoltan távol maradt:   

 Magvas Antal képviselı  

Somogyi Anna polgármester: 
Tisztelettel köszöntöm a Képviselı-testületet. Megállapítom, hogy a képviselı-testületi ülésen 
a 10 fı képviselıbıl 9 fı jelen van, az ülés határozatképes, így azt megnyitom. 

Napirenddel kapcsolatban van valakinek észrevétele, hozzászólása? 

Amennyiben nincs, szavazásra bocsátom a kérdést! 

Aki a meghívóban szereplı napirendi pontok elfogadásával egyetért, kérem emelje fel a 
kezét! 

Megállapítom, hogy a Képviselı-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül az ülés 
napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
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Napirend: 
 
 

1.) A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló átfogó értékelés 
elfogadása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

2.) Az önkormányzat vagyonáról, és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 10/2004. 
(IV.30.) rendelet módosításáról. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

3.) Mentesítés a költségvetéshez kapcsolódó megvalósíthatósági terv készítési 
kötelezettség alól. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

4.) Vegyes ügyek 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

 

Napirendi pontok tárgyalása: 

 

1.Napirendi pont: 

A gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló átfogó értékelés 
elfogadása. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Jól látható az értékelésbıl, hogy igen sok gyermek kap valamilyen gyermekvédelmi 
támogatást, és most már egyre többen vannak a faluban is rászoruló gyermekek. Eddig ugye 
nagy részt a borsodpusztai családokból járó gyermekek voltak a leginkább olyan helyzetbe, 
hogy igénybe kellett venniük, pontosabban igénybe vehették az ingyenes napközit, illetve 
étkezést. Erre az évre már eleve jóval kevesebb a borsodpusztai gyerek, és a válság hatására 
sajnos sok új család vált rászorulóvá. 

Dr. Lóderer Alajos képviselı: 
El szeretném mondani, hogy ennek az egész gyermekvédelmi szolgálatnak nem sok értelmét 
látom. Rendszeresen tartunk gyermekvédelmi tanácskozásokat, értékeléseket gyártunk, 
csináljuk a rengeteg papírmunkát, de tényleges elırelépés nem történik. Ha helyben úgy ítéljük 
meg, hogy valamelyik gyermeknek jobb lenne, ha kikerülne a jelenlegi környezetébıl, akkor a 
felettes hatóság tízbıl kilencszer keresztbe tesz. Semmi értelme az egésznek. 

Kissné Krámli Gabriella képviselı: 
Sajnos tényleg így van. A Gyámhivatal meghallgatja a szülıket, akik ott elıadják, hogy nekik a 
gyermekük felnevelése a legfontosabb, és nem veszik el tılük a gyereket. Egy-két hétig látunk 
esetleg pozitív változást, de aztán minden megy ugyanúgy tovább, mint elıtte. 

 

 



 3

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
Hiába van ott elıttük egy köteg jegyzıkönyv, hogy kint voltunk a családnál, és nem 
megfelelıek a körülmények, általában akkor is a szülıknél maradnak a gyermekek, ha nem 
kapják meg otthon a kellı gondoskodást. 

Somogyi Anna polgármester: 
Ez sajnos így van, de nem tudunk ellene mit tenni. Ha egyszer megkapják a Gyámhivatal 
határoz arról, hogy a gyermek náluk marad, onnantól minden tekintélyünk megszőnik, és 
ugyan úgy nem foglalkoznak a gyerekkel. Így mőködik a rendszer, sajnos. 
Van még valakinek egyéb kérdése, hozzászólása? 

Amennyiben nincs más hozzászólás, szavazásra bocsátom a kérdést.  

Aki egyetért a 2009. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló átfogó 
értékelés elıterjesztésben foglaltak szerinti elfogadásával, kézfeltartással jelezze azt! 

A Képviselı-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 21/2010. (V. 26.) 
számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete az Önkormányzat 
2009. évi gyermekvédelmi és gyermekjóléti feladatok ellátásáról szóló 
átfogó értékelést az elıterjesztésben foglaltak szerinti tartalommal elfogadja. 
 
Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: 2010. május 31. 

 

2. Napirendi pont: 

Az önkormányzat vagyonáról, és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 10/2004. 
(IV.30.) rendelet módosításáról. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

Somogyi Anna polgármester: 
Vagyonrendeletünk módosítására az Új Atlantisz Többcélú Kistérségi Társulás által végzett 
legutóbbi ellenırzés kapcsán készített intézkedési tervben vállalt kötelezettség teljesítése miatt 
van szükség. Hiányzott idáig a rendeletbıl az Önkormányzat tulajdonában lévı ingatlanok 
felsorolása, és jelen rendelettervezet elfogadásával orvosolhatjuk ezt a hiányosságot.  

Marosi Ödön képviselı: 
Szeretném megkérdezni, hogy a Széchenyi utca 15. melletti út alatt mit értetek? 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
A Széchenyi utca 15. szám alatt vannak a szolgálati lakások. Az épület jóval az utca szint felett 
van, és oda vezet fel egy kis út, lényegében olyan, min egy kocsibejáró. Lényegében a 
mellékletnek nem kellene tartalmaznia, hogy melyik helyrajzi számú út hol helyezkedik el, azt 
csak a könnyebb beazonosítás érdekében tüntetjük fel. 

Somogyi Anna polgármester: 
A focipálya területe még mindig önálló kertekként szerepel az ingatlan-nyilvántartásban. 
Évekkel ezelıtt össze akartam már vonatni ezeket a kerteket, de kettı vagy három külföldi 
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tulajdonban van, nem lehet utolérni  a tulajdonosokat, így az önkormányzati tulajdonban lévık 
is egyenlıre külön helyrajzi számon szerepelnek. 

Amennyiben nincs más hozzászólás, szavazásra bocsátom a kérdést.  

Aki egyetért az önkormányzat vagyonáról, és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló rendelet 
elıterjesztésben foglaltak szerinti elfogadásával, kézfeltartással jelezze azt! 

A Képviselı-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı rendeletet alkotta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 5/2010. (V.27.)  
rendelete az Önkormányzat vagyonáról, és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 

10/2004. (IV.30.) rendelet módosításáról 

(a Rendelet a jegyzıkönyv mellékletét képzi) 

3. Napirendi pont: 

Mentesítés a költségvetéshez kapcsolódó megvalósíthatósági terv készítési kötelezettség 
alól. 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 
 

Somogyi Anna polgármester: 
Új kötelezettsége lenne az Önkormányzatnak ettıl az évtıl. Május végéig megvalósíthatósági 
tervet kellene készítenünk, ha nem adott volna az államháztartásról szóló törvény lehetıséget 
az Önkormányzatoknak arra, hogy a 2010. ás 2011. évekre mentesítést kapjanak ez alól a 
Képviselı-testületeik által. 

Kléri Gyula képviselı: 
Mit tartalmazna ez a terv? 

dr. Szivák Péter körjegyzı: 
A feladatok elıfeltételeinek meglétét, illetve a feladat-ellátás folyamatának leírását. Hogy 
milyen formában, és mekkora terjedelemmel azt egyelıre nem tudom megmondani. Nagyon 
új, és kiforratlan rendelkezésrıl van szó, ráadásul az Önkormányzatok jellemzıen 
kihasználják a mentesítés lehetıségét, úgyhogy mástól sem tudtam információt szerezni erre 
vonatkozóan. 

Marosi Ödön képviselı: 
Ha van lehetıség a mentesség megadására, akkor szerintem éljünk a lehetıséggel. 

Somogyi Anna polgármester: 
Szerintem se vállaljunk magunkra olyan feladatokat, amit nem muszáj. Fıleg ne akkor, ha 
ezzel sem az Önkormányzatnak, sem a falu lakosságának nem okozunk hátrányt. 

Amennyiben nincs más vélemény, szavazásra bocsátom a kérdést! 

Aki egyetért azzal, hogy az elıterjesztésben foglaltak szerint fogadjuk el a 2009. évi éves belsı 
ellenırzési jelentést, kézfeltartással jelezze azt! 

A Képviselı-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 
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Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 22/2010. (V. 26.) 
számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete az Önkormányzat által 
fenntartott önállóan mőködı és gazdálkodó, valamint önállóan mőködı 
költségvetési szerveinél az államháztartásról szóló 1992. évi XXXVIII. törvény 
125. § (4) bekezdésében foglaltak alapján megvalósítási terv készítésétıl 2010 
– 2011. években eltekint. 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: 2010. május 31. 

 

4. Napirendi pont: 

Vegyes ügyek 
Elıadó: Somogyi Anna polgármester 

Somogyi Anna polgármester: 
Módosítani kellene a bankszámlahitel szerzıdésünket, mert a hitelkeret összegét fel kellene 
emelni 10 millió forintra. A jelenleg futó pályázataink utófinanszírozásúak, és a költségeket 
csak hitel terhére tudjuk elıre kifizetni. 

Marosi Ödön képviselı: 
Örülni kell annak, hogy vannak sikeres pályázataink, aminek a megvalósítását valahogy meg 
kell oldanunk. Ez még a jobbik eset, hogy nem a fennmaradáshoz, hanem a fejlesztések 
elıfinanszírozásához van szükségünk hitelre. 

Somogyi Anna polgármester: 
Rendben. Amennyiben nincs más hozzászólás, szavazásra bocsátom a kérdést.  

Aki egyetért azzal, hogy a Raiffaisen Bank. Zrt.-vel kötött bankszámlahitel szerzıdésünket 
módosítsuk úgy, hogy a bankszámlahitel-keret összege 10.000.000 Ft-ra módosuljon, 
kézfeltartással jelezze azt! 

A Képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 23/2010. (V. 26.) 
számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy 
hozzájárul az Önkormányzat Raiffeisen Bank Zrt. kötött bankszámlahitel 
szerzıdésének módosításához, mely szerint az Önkormányzat számára 
rendelkezésre álló bankszámlahitel-keret összege 10.000.000 Ft-ra módosul. 
 
Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: azonnal 

 

Somogyi Anna polgármeter: 
Megkeresett az Egyházközség azzal a kéréssel, hogy írjuk alá a Profíció Bt.-vel kötött 
megállapodást. mely a templomkert és a temetı gondozására, azon belül főnyírásra, avar 
összeszedésre, és mindezek elhelyezésére vonatkozik. A szerzıdés szerint az egyházközség 
450.000 Ft-ot, Kislıd község Önkormányzata pedig 150.000 Ft-ot fizet fenti szolgáltatás 
elvégzéséért.  
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Dr. Lóderer Alajos képviselı: 
Miért kellene ezt nekünk kifizetni? 

Somogyi Anna polgármester: 
Harmadik éve már, hogy a temetı fenntartására elkülönítünk 100.000 Ft-ot. Ezt az összeget 
körülbelül ki is meríti, hogy fizetjük a temetı víz és villanyfogyasztását. A temetı 
gondozásáért az egyházközség eddig 500.000 Ft-ot fizetett, amit ebben az évben 600.000 Ft-
ra emelt a vállalkozó. Azt szeretné az Egyházközség, ha az emelkedı költségekre tekintettel 
kifizetnénk a megemelt összeg egy negyed részét. Hozzáteszem, hogy eddig nem fizettünk a 
temetıgondozásért pénzt. Nem szólt senki, hogy fizetnünk kellene. Az elkülönített 100.000 
Ft-ból pedig a rezsiszámlák lettek kifizetve. 

Juhász Ervin képviselı: 
Akkor az elkülönített 100.00 Ft-on felül kellene még ezt a 150.000 Ft-ot kifizetnünk, ha jól 
értelmezem az Egyházközség kérését! 

Somogyi Anna polgármester: 
Igen. Ezt a szerzıdést semmi féle képen nem írom alá, hiszen a szerzıdı felek között nem 
vagyunk feltüntetve, formailag hibás, hiányos a szerzıdés. Az a kérdésem, hogy adjunk–e a 
feladat ellátására további 150.000 Ft-ot az Egyházközségnek? 

Kléri Gyula képviselı: 
Szerintem tudatosítani kell az Egyházközség képviselıivel, hogy a víz és villanyköltségek 
fizetése is benne van ebben a 100.000 Ft-os támogatásban, aminél többet nem tudunk erre a 
célra fordítani. Esetleg amennyi a számlák kifizetése után marad a 100.000 Ft-ból, azt oda 
adhatjuk nekik erre a célra. 

Somogyi Anna polgármester: 
Tavaly 80.000 Ft-ot fizettünk ki a rezsire, a többit pedig a vízakna cseréjére költöttük. Ki sem 
jöttünk a 100.000 Ft-ból. Igazság szerint nem is nagyon tudunk honnan elvenni, maximum a 
hitelkeretünk terhére tudnánk további összeget adni az Egyházközségnek. 

Juhász Ervin képviselı: 
Szerintem se módosítsuk a 100 ezer Ft-os támogatás összegét, amennyi marad a rezsi kifizetése 
mellett azt fordíthatjuk a terület rendezésére. 

Somogyi Anna polgármester: 
Rendben. Amennyiben nincs más hozzászólás, szavazásra bocsátom a kérdést.  

Aki egyetért azzal, hogy a temetı fenntartásának költségeihez történı hozzájárulás összegét 
nem módosítsuk, és a költségvetésben szereplı 100.000 Ft felett további kifizetéseket ne 
teljesítsünk, kézfeltartással jelezze azt! 

A Képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 24/2010. (V. 26.) 
számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy a 
temetı fenntartásának költségeihez az Önkormányzat 2010. évi 
költségvetésében szereplı 100.000 Ft összeget nem módosítja, és a 
keretösszegen felül kifizetéseket nem teljesít. 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: azonnal 
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Somogyi Anna polgármester: 
Ismét megrendezésre kerül a Városlıd Kupa elnevezéső autóverseny, melynek útvonala a 
Kislıd község Önkormányzatának tulajdonában lévı üzemi utat is érinti. A szervezık 
megígérték, hogy a Kalandparkba történı lejutást, illetve onnan a 8-asra való kijutás 
lehetıségét biztosítják. Tavaly ugye emlékeztek, hogy a plakátokról tudtuk meg, hogy lesz 
ilyen verseny, ami Kislıd község útjait is érinti. Idén sem jöttek hozzánk rögtön, de végül 
elküldték kérelmüket, melyben kérték, hogy engedélyezzük a verseny lebonyolítását. Az út 
lezárásának engedélyét a Körjegyzı Úr, mint közlekedési hatóság fogja kiadni.  

Juhász Ervin képviselı: 
Remélem valóban meg tudják oldani a Kalandpark vendégeinek közlekedését, mert jó idı 
esetén annyi autós jöhet egyszerre, hogy még a 8-ason is torlódás alakulhat ki. 

Somogyi Anna polgármester: 
Direkt kértem a Csekényit még a télen, hogy ha idén is csinálnak autóversenyt, akkor úgy 
idızítsék, hogy még ne induljon be a szezon a kalandparkba. Abba maradtunk, hogy legkésıbb 
májusba lesz a verseny, hát nem akkor lett. 

Juhász Ervin képviselı: 
A verseny elıtt pár nappal már ne tegyünk keresztbe nekik, de ha gondok lesznek a 
Kalandpark, illetve a Bányatelep megközelítésével, akkor jövıre megvétózhatjuk a versenyt. 

Somogyi Anna polgármester: 
Rendben. Amennyiben nincs más hozzászólás, szavazásra bocsátom a kérdést.  

Aki egyetért azzal, hogy az Önkormányzat tulajdonában lévı Kislıd 9/32. hrsz.-ú úton a 
Városlıd Kupa elnevezéső autóverseny 2010. június 6. napján megrendezésre kerüljön, 
kézfeltartással jelezze azt! 

A Képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 25/2010. (V. 26.) 
számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy 
támogatja az Önkormányzat tulajdonát képezı Kislıd 9/32. hrsz.-ú út 
érintésével 2010. június 6. napjára tervezett "Városlıd Kupa" elnevezéső 
autóverseny megrendezését. 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: 2010. június 6. 

Somogyi Anna polgármester: 
Döntenünk kellene egy másik autóversenyrıl is. Megkeresett minket Varga Gyula Úr azzal a 
kéréssel, hogy támogassuk Kislıd belterületén autós verseny, autós rendezvény megrendezését. 
Levelében leírta, hogy ez a verseny, nem a gyorsaságról, hanem sokkal inkább az ügyességrıl 
szólna. 40-50 km/óránál többel nem mennének a versenyzık. Konkrét idıpont még nincsen, ha 
rábólintunk a versenyre, akkor kezdıdne az igazi elıkészítı és szervezı munka. 

Juhász Ervin képviselı: 
Belterületen a házak között nem hiszem, hogy örülnének a lakosok az autóversenynek.  

Széplábi Ferenc képviselı: 
Nem is beszélve a Kalandpark közlekedésének megoldásáról. Nehéz úgy pályát kijelölni, hogy 
ne érintse a Fı utcát, amin a Kalandpark vendégei is közlekednek. 
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Somogyi Anna polgármester: 
Szerintem sem jó ötlet belterületen autóversenyt szervezni. A tavalyi városlıdi verseny 
plakátjainak kirakásakor sokan kerestek meg azzal, hogy hogyan engedélyezhettünk ilyet. 
Mindenkinek elmondtam, hogy nem Kislıdön lesz, hanem Városlıdön, csak itt is kirakták a 
plakátokat. Ezek a reakciók is azt támasztják alá, hogy a kislıdiek nem szeretnének falun belül 
autóversenyt. Amennyiben nincs más hozzászólás, szavazásra bocsátom a kérdést.  

Aki egyetért azzal, hogy a Varga Gyula Kislıd község belterületén autós rendezvény 
megtartására vonatkozó kérelmét ne támogassuk, kézfeltartással jelezze azt! 

A Képviselı-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül a következı határozatot hozta: 

Kislıd Község Önkormányzata Képviselı-testületének 26/2010. (V. 26.) 
számú határozata 

Kislıd Község Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy dönt, hogy Varga 
Gyula Úrnak a Kislıd község belterületén autós rendezvény tartására 
vonatkozó kérelmét nem támogatja. 

Felelıs: Somogyi Anna polgármester 
Határid ı: azonnal 

Somogyi Anna polgármester: 
Vegyes ügyek keretein belül ennyit szerettem volna megbeszélni veletek. Amennyiben másnak 
sincsen további témája, úgy a mai rendes képviselı-testületi ülést bezárom. (17.40.) 

Kislıd, 2010. június 6. 

 

 

 

 

 

 

    Somogyi Anna   dr. Szivák Péter 
 polgármester körjegyzı 


